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Milí žiaci, rodičia, učitelia a priatelia školy! 

 V  školskom roku 2022/2023 oslavovala naša základná škola okrúhle narodeniny. Je to už 50 

rokov, čo naša škola v Nemeckej po prvýkrát otvorila svoje brány pre svojich prvých žiakov. 

Od septembra 1972 každoročne, prostredníctvom pedagógov a iných zamestnancov školy 

odovzdáva svojim žiakom múdrosť a vzdelanie, vychováva, učí mravnosti, porozumeniu, láske 

a slušnosti. V tomto školskom roku sa otvorila päťdesiata kapitola a veríme, že spoločne sa nám 

ju podarí popísať tak, aby sme aj o ďalších 50 rokov boli na ňu patrične hrdí. 
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                                                                                   Kiež mraky viacej slnko nezakryjú!  

                                                                                                              Aj tí, čo v boji padli, žijú! 

Milí čitatelia, 

v rukách držíte ďalšie číslo nášho školského časopisu Školáčik. Je venované histórii 

školy a významným osobnostiam školy. Pedagógom, ktorí boli nositelia múdrosti a vzdelanosti, 

ale aj absolventom, ktorí sú šíriteľmi dobrého mena školy. Je plné spomienok, zaujímavostí 

a faktov zo života školy, o ktoré sa s Vami podelia bývalí pedagógovia, ako aj absolventi školy.  

Od prvého školského roka už uplynulo 50 rokov. Do lavíc v novej budove školy 

zasadli žiaci prvého až deviateho ročníka prvý raz v septembri 1972. Vyučovať sa začalo 

v dvanástich triedach, v ktorých bolo 312 žiakov. Prví deviataci opúšťali školu v júni 1973. 

Dovtedy v obci existovala len málotriedna základná škola s prvými štyrmi ročníkmi. Po jej 

skončení museli žiaci navštevovať ročníky druhého stupňa základnej školy v okolitých obciach. 

Naša škola v Nemeckej bola navrhnutá a postavená ako symbol – pamätník mládeži 

a deťom, ktoré zahynuli v Slovenskom národnom povstaní. Táto myšlienka vychádzala 

z poznania, že na mladú generáciu, deti a mladých ľudí, ktorí padli počas Slovenského 

národného povstania, sa zabudlo. Namiesto pomníka preto postavili školu v hutnom, 

brutalistickom duchu podľa projektu mladých absolventov architektúry Petra Csellágha a Juraja 

Ľuptáka. Škola je sakrálnou stavbou – celá je pamätníkom a pamätná Sieň mladých hrdinov 

Slovenského národného povstania je jej oltárom. Pamätná sieň sa nachádza nad vstupom a jej 

priečelie je stvárnené v holom betóne a s drsnými symbolicky bojovými motívmi. 

Architektonicky je mimoriadnym počinom, za ktorý jej autori získali Cenu Dušana Jurkoviča a 

prvú cenu na Prehliadke architektonických prác roku 1972. 

Len málo škôl na Slovensku sa môže pýšiť takou veľkolepou myšlienkou, s akou 

bola postavená naša škola. Aj preto verím, že žiaci a zamestnanci našej školy, či už súčasní 

alebo bývalí, majú právo byť hrdí na svoju školu. Rovnako tiež dúfam, že zverstvá páchané 

počas vojny a povstania, ktoré viedli k myšlienke vybudovať pamätník – našu školu 

v Nemeckej, zostanú už iba spomienkou. Veď práve v našej obci – v Nemeckej, stojí aj vápenka 

a socha ženy, ktoré sú ich mementom.  

Prajem Vám príjemné čítanie. 

Mgr. Anna Petrášová, PhD., riaditeľka školy 
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TROCHU Z HISTÓRIE ŠKOLY 

 

V rokoch 1970 – 1973 bola vybudovaná moderná Základná deväťročná škola 

v Nemeckej, ktorá dostala prívlastok „stavba mládeže.“ V obci pôvodne existovala len 

málotriedna základná škola s vyučovaním v 1. – 4. ročníku. Po jej ukončení žiaci navštevovali 

ročníky druhého stupňa základnej školy v okolitých obciach, v Brusne a v Podbrezovej, neskôr 

v Predajnej. Školu – pamätník mladým hrdinom SNP v Nemeckej postavili podľa projektu 

mladých absolventov architektúry Petra Csellágha a Juraja Ľuptáka v hutnom, brutalistickom 

duchu. V popredí nad vstupom je pamätná sieň mladým partizánom, ktorej priečelie je 

stvárnené v holom betóne a s drsnými symbolicky bojovými motívmi (sochár Ladislav Snopek). 

Svah, na ktorom stojí škola, sa premietol do amfiteatrálne usporiadanej ústrednej haly. 

Prevádzkovo oddeliteľnú časť kompaktného komplexu tvorí krídlo s jedálňou a telocvičnou. 

Architektonicky je mimoriadnym počinom, za ktorý jej autori získali Cenu Dušana Jurkoviča a 

prvú cenu na Prehliadke architektonických prác roku 1972.  

Základná deväťročná škola v Nemeckej bola postavená z finančných prostriedkov 

získaných zbierkou na ALWEG (v skutočnosti mali ísť tieto peniaze do modernizácie tatranskej 

elektrickej železnice, ktorá mala byť nahradená jednokoľajovou visutou dráhou Alweg). 

Namiesto Alwegu však vznikla naša škola. Zbierka za zrušený Alweg pomohla našej obci 

Nemecká. Časť vyzbieraných peňazí si darcovia zobrali naspäť, stále však zostávalo viac ako 

3,5 milióna Kčs. Z týchto peňazí v Nemeckej postavili našu základnú školu, jeden z 

najmodernejších školských areálov. Školu vybudovalo vyše sedemtisíc mladých ľudí z 

Československa i zo zahraničia ako stavbu mládeže.  

V septembri 1972 sa 312 žiakov obce a blízkeho okolia prvý raz posadilo do 

novučičkých lavíc. Zaplnili trinásť školských tried, osem odborných učební pre výučbu fyziky, 

chémie, biológie, výtvarnej a hudobnej výchovy a pracovného vyučovania. Na jej otvorení sa 

zúčastnil aj vtedajší minister školstva Štefan Chochoľ, pretože škola mala byť „symbolom 

vtedajšieho nového socialistického života.“ Prví deviataci opúšťali školu 29. júna 1973. 

Školský areál bol odovzdaný do užívania po etapách. Nedostatky v kvalite stavebných prác, 

problémy s vykurovaním a strešným plášťom školy sprevádzajú život školy od jej 

sprevádzkovania až po súčasnosť. V roku 1975 bola otvorená Sieň mladých hrdinov SNP, ktorá 

sa využívala ako miesto skladania iskričkových a pionierskych sľubov. 
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PRVÉ VEDENIE ŠKOLY 

 

Prvým riaditeľom našej ZDŠ bol Branislav Hudec,  

ktorý pôsobil na škole v rokoch 1972 – 1978. 

Narodil sa 25. júla 1928 v Tisovci. Kvalifikovaný učiteľ 

s aprobáciou zemepis – dejepis pre 6. – 9. ročník ZDŠ. 

 Za vynikajúce výsledky pri výchove mladej generácie 

 mu bol  prepožičaný titul „vzorný učiteľ“. 

 

 

        

  

                    Prvý učiteľský zbor   

 

František Mitterpach (1918) 

Pikula Ján (1918 -1976) 

Rakytová Ztita 

Čižmáriková Eva (1939) 

Roštárová Mária (1924)  

Kohútiková Viera (1928) 

Hudecová Viola (1935) 

Hlaváčová Ivica (1949) 

Zázrivcová Anna (1945)  

Babka Gregor (1936) 

Tomanová Eva (1943) 

Kološta Ján (1914) 

Roštár Ján (1919) 

Kamesch Rudolf (1949) 

Líšková Darina (1950) 

Mojžišová Anna  
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Nástupcom Branislava Hudeca sa stal Kazimír Petrík pôsobiaci vo funkcii riaditeľa  

v rokoch 1978 – 1988.  Narodil sa 18. mája 1941 v Medzibrode. Bol kvalifikovaným  

učiteľom pre 6. – 9. ročník ZDŠ, aprobácia prírodopis - chémia. Okrem toho výborný 

divadelník a hudobník. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

V poradí tretím riaditeľom školy bol Jozef Chlebovec, ktorý 

v tejto funkcii pôsobil v rokoch 1988 – 2012. Pochádza  

z Podbrezovej, kvalifikovaný učiteľ s aprobáciou matematika- 

technika. Za jeho pôsobenia sa k Základnej škole v 90. rokoch 

pričlenila materská škola z Dubovej a škola zmenila názov na  

Základná škola s materskou školou. Tiež sa zaslúžil 

 o splynofikovanie školy. 
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V rokoch 2012 – 2013 pôsobila ako riaditeľka školy aj Zuzana Kováčová Švecová, ktorá 

v súčasnosti pôsobí ako vysokoškolská učiteľka a študijná poradkyňa na Pedagogickej fakulte 

UMB v Banskej Bystrici.  

V rokoch 2013 – 2015 bol riaditeľom školy Boris Šabo. 

 

 

 

 

 

 

 

                                    

 

                                                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

Od 1. decembra 2015 je riaditeľkou školy Anna 

Petrášová. Narodila sa v Rimavskej Sobote. 

Vyštudovala učiteľstvo všeobecno-vzdelávacích 

predmetov matematika – biológia na Fakulte 

prírodných vied v Banskej Bystrici. Zaslúžila sa 

o vznik spojenej školy, keď ku základnej škole 

a materskej škole pribudla základná umelecká 

škola s podporou pop operného tria GIOIA. 
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                             A súčasnosť? 

Čože je to päťdesiatka? Spieva sa v jednej známej slovenskej piesni. No keď má 

človek „5 krížikov na krku“ predpokladá sa, že už nie je mladý, no zároveň ešte ani taký starý. 

Je primerane vybavený múdrosťou, vedomosťami, skúsenosťami, odvahou, životnou silou. Vie, 

ako má riešiť problémy. Vie, kde urobil chyby a že ich už nesmie opakovať.  

                  To isté platí aj pre našu základnú školu. Nie je už síce úplne mladá vekom, ale 

duchom áno. Veď sa v nej dennodenne stretávajú deti a mládež, ktorú za pomoci pedagógov 

formuje. Teší sa z ich úspechov, no borí sa s problémami aj neúspechmi, ale snaží sa ich vždy 

riešiť a prekonávať.             

             V školskom roku 2022/2023 navštevuje základnú školu 121 žiakov v 9 triedach, 

materskú školu 51 detí a základnú umeleckú školu 44 žiakov. Zamestnanci spojenej školy sú: 

vedenie školy: 

riaditeľka spojenej školy - Mgr. Anna Petrášová, PhD. 

zástupkyňa riaditeľky školy pre základnú školu - Mgr. Renáta Klimeková 

zástupkyňa riaditeľky školy pre materskú školu -  Mgr. Ivana Štellerová 

zástupca riaditeľky školy pre základnú umeleckú školu – Mgr. Matej Vaník 

učitelia v ZŠ: 

Mgr. Jana Šagátová, Mgr. Soňa Veselovská, Mgr. et Mgr. Denisa Skladaná, Mgr. Jana Hubová, 

Ing. Eva Kostúrová, Ing. Monika Kováčiková, Mgr. Eva Surová, Mgr. Lenka Simanová, Mgr. 

Marcela Bakošová, Mgr. Rudolf Chromek, Mgr. Matej Vaník, Mgr. Ivica Handlovská, PhD., 

Ing. et Mgr. Zuzana Kováčiková 

školský špeciálny pedagóg: Mgr. Mária Belišová  

pedagogickí asistenti:  Mgr. Veronika Horváthová Stolárová, Ing. Eva Kostúrová, Ing., 

Alexandra Fízerová, Mgr. Iveta Šimičková, Mgr. Miroslava Šagátová 

vychovávateľky: Bc. Martina Brveníková,  Bc. Nikola Štellerová 

učitelia v MŠ: 

Ivana Kapusňaková, Petronela Kútiková, Vanda Sokáčová, Mgr Zuzana Lokšová, Eva 

Pocklanová, Veronika Vaníková (MD a RD) 

učitelia v ZUŠ: 

Mgr. Matej Vaník, Zuzana Vaníková, Bc. Aneta Kosťovčáková, Dis.art., Mgr. Ivica 

Handlovská, PhD. 
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zamestnanci hospodársko-ekonomického úseku: Mgr. Zuzana Cígerová (vedúca), Daniel 

Tokár (školník), Michaela Bartošková, Nikola Štajerová, Anna Vančová (upratovačky) 

zamestnanci školskej jedálne: Mgr. Janka Rapčanová (vedúca), Viera Medveďová (hlavná 

kuchárka), Jana Marčoková (pomocná kuchárka), Jana Búdová (prevádzkový zamestnanec) 

 

Naša škola je ako rodina. Síce nevyniká vo všetkom, ale jej veľké  srdce je otvorené pre 

všetkých, ktorí majú chuť sa niečo nové naučiť, a aj sa tak trošku zabaviť. Snaží sa vzdelávať  

i vychovávať, vypočuť si starosti detských duší a posúvať ich po krôčikoch vpred. A preto nás 

tešia a robia radosť všetky naše deti, ktoré školu reprezentujú na rôznych súťažiach. 

Samozrejme aj tie, ktoré do nej denne chodia a s úsmevom sa vás len tak opýtajú, ako sa máte, 

ale i tí, samopašníci, ktorí sa školou vznášajú ako loďka na mori a i po rokoch sa smejeme na 

ich huncútstvach. Nie sme len škola. Sme jedna rodina, sme jeden tím. 
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SPOMIENKY BÝVALÝCH PEDAGÓGOV A ŽIAKOV 

 

                Najväčšiu časť svojho detstva každý z nás prežíva v škole so spolužiakmi, 

kamarátmi. Sú to radostné chvíle plné zážitkov a zábavných momentov. Vo svojich 

spomienkach často zablúdime mysľou na prvých učiteľov či učiteľov, ktorí zostali našim 

srdciam blízki.     

              V uplynulých rokoch sa na našej škole vystriedalo mnoho pedagógov, ktorých práca 

sa pozitívne odrazila aj na výsledkoch mnohých, dnes úspešných žiakov. Prinášame Vám 

rozhovory niektorých bývalých pedagógov a absolventov našej základnej školy...  

Nech sa páči, prečítajte si 😊 

 

 

Rozhovor s našou bývalou pani učiteľkou Evkou Čižmárikovou  

(mamka nášho pána starostu Branislava Čižmárika),  

ktorá učila na našej škole od jej založenia v r. 1972 až do roku 1996 

 

Čo vás viedlo k povolaniu pedagóga?  

Záujem o učiteľské povolanie som začala pociťovať už asi v 10 – 11-tich rokoch, keď som 

začala byť žiačkou II. stupňa na ZŠ. Na našu školu prišla mladučká učiteľka, ktorá si nás 

obľúbila, samozrejme aj my sme mali voči nej veľký rešpekt a úctu. Správala sa k nám žiakom 

tak správne - náročne. Vyžadovala zodpovedný prístup k povinnostiam, ale hlavne bola 

kamarátska a spravodlivá. Pri riešení problémov rešpektovala názory žiakov. Jej láskavosť 

a úcta k deťom vo mne vyburcovalo byť tiež niekým, kto formuje detskú dušu a hľadá v nej len 

dobro. 

 

Aké predmety ste učili? 

Keďže mi boli bližšie menšie deti, lebo prichádzali do školy ešte nezaťažené žiadnymi 

zlozvykmi, dali sa usmerňovať, tak aby sme sa navzájom pochopili, rozhodla som sa pre I. 

stupeň (aj keď som niekoľko rokov učila aj na II. stupni – matematiku, ruský jazyk, 

prírodovedu). V ZŠ Nemecká som učila v rokoch 1972 – do roku 1996. Zároveň som pracovala 

ako vedúca MZ pre 1. -4. ročník, v P.O. a dlhodobo v odboroch. 
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Pamätáte si nejakú zaujímavú príhodu zo školských čias?  

Naša práca v novovzniknutej budove ZŠ bola v jej počiatkoch veľmi náročná. Keďže na tú 

dobu to bola spoločnosťou preferovaná škola, vybudovaná mladými ľuďmi, atypická, nesúca 

názov „Stavba mládeže,“ bola veľmi sledovaná a verejnosťou navštevovaná. My, ktorí sme tam 

začínali pracovať sme si toho užili. Či to boli dokončovacie práce, ktoré dosť často negatívne 

ovplyvňovali chod školy. Tiež časté návštevy vedúcich pracovníkov školstva, exkurzie žiakov 

z iných škôl, ba i zahraničné návštevy. 

 

Na čo nikdy nezabudnete, aký zážitok vám napadne, keď pomyslíte na našu školu?  

Medzi prehrešky, ktoré sa vyskytli pri rýchlej a mnohokrát i neodbornej výstavbe, patrili hlavne 

pretrvávajúce problémy s kúrením, zateplením, zatekaním strechy. A ešte mnoho iných 

nedostatkov, s ktorými sa táto stavba borí do dnešných čias. Pri jednej veľmi významnej 

návšteve našej školy, ktorá pozostávala z členov MŠ a zamestnancov Lomonosovej univerzity 

z Moskvy, sa pri prehliadke areálu školy, konkrétne telocvične, naskytla situácia, že hostia 

absolvovali prehliadku pod dáždnikmi. (Práve bola búrka, ktorá poukázala na nekvalitnú prácu 

pri zastrešovaní). No nespomínajme len to zlé. Škola aj pri týchto materiálnych prekážkach 

dokázala prácou aktívnych a zodpovedných pedagógov dosiahnuť so žiakmi veľa úspechov. Čo 

sa týkalo vedomostnej úrovne, zručností, športovej zdatnosti, umeleckých prejavov a inej 

mimoškolskej činnosti. Na rôznych súťažiach či olympiádach sme získali vysoké ocenenia 

a ohodnotenia. 

 

Ako by ste porovnali prácu a poslanie učiteľa v dobe, keď ste učili a ako ju vnímate teraz?  

Práca učiteľov v tejto škole bola náročná zvlášť v jej začiatkoch. Museli sme byť vždy 

pripravení riešiť rôzne technické záležitosti, ktoré boli nevyhnutné pre ochranu zdravia 

a bezpečnosti žiakov. Prirodzenou povinnosťou všetkých bola sprevádzacia činnosť návštev 

v areáli školy a ich informovanosť, ktorá sa konala v sobotu a nedeľu. Taktiež starostlivosť 

o interiér a exteriér školy (Ružový sad, Pamätná izba mladých hrdinov SNP). Uskutočňovalo 

sa to formou brigád pracovných sobôt alebo v popoludňajšom čase. Každá trieda mala pridelenú 

starostlivosť o zadaný priestor v okolí školy. Aj takýmto spôsobom sa u detí upevňovala 

zodpovednosť a hrdosť za svoju školu. A nám učiteľom tiež pripomínalo, že nie sme len 

učiteľmi, ale aj správcami tejto školy. Pretože sa hovorí, že ak človek vytvára isté hodnoty 

svojím pričinením, dokáže si ich viac vážiť. A mojím tajným a zbožným prianím, ako ešte 

jednej z mála najstarších užívateľov tohto spoločného zariadenia je, aby sme sa spoločným 
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pričinením postarali o to, aby aj exteriér tohto stánku bol taký útulný, ako sú jeho vnútorné 

priestory. Medzi úspechy školy treba spomenúť i spoluprácu s rozličnými spoločenskými 

organizáciami. Dôležitá a zmysluplná bola úzka spolupráca s Rodičovským združením, ktoré 

sa podieľalo na rôznych spoločenských podujatiach. Či už to boli pravidelné brigády pri 

zlepšovaní a skrášľovaní školských priestorov a okolia, pri uskutočňovaní, organizácii 

a zabezpečovaní spoločných podujatí pre žiakov a učiteľov. Plodná bola i spolupráca 

s patronátnym závodom Petrochema – Dubová, ktorý bol neodmysliteľnou súčasťou riešení 

rôznych havarijných udalostí na škole. No boli to i rôzne spoločenské aktivity medzi žiakmi 

a brigádami soc. práce. 

 

 

 

Rozhovor s bývalou pani učiteľkou Mgr. Jankou Gerovou,  

ktorá v našej škole pôsobila v rokoch 1974 – 2011 

 

Čo vás viedlo k povolaniu pedagóga?  

Rozhodnutie študovať na pedagogickej fakulte ovplyvnili spomienky na moju obľúbenú pani 

učiteľku slovenčiny zo základnej školy a tiež to, že som bola členkou basketbalového oddielu 

Pedagogickej fakulty v BB.  

 

Aké predmety ste učili? 

Vyštudovala som kombináciu slovenský jazyk a nemecký jazyk. Počas pedagogickej praxe som 

okrem týchto predmetov učila aj telesnú výchovu, lebo šport mám rada. 

 

Na čo nikdy nezabudnete, aký zážitok vám napadne, keď pomyslíte na našu školu?  

Škola v Nemeckej bola mojím prvým učiteľským miestom. Moje najhlbšie a najkrajšie 

spomienky sa spájajú práve s týmto obdobím, prvých 10 - 15 rokov praxe. Tvorili sme dobrý 

kolektív, v ktorom si mladší i starší kolegovia rozumeli a rešpektovali sa. V mojich 

spomienkach teda ožíva množstvo menších spoločných udalostí (väčšinou veselých), ktoré sme 

spolu zažívali počas i po skončení pracovnej doby. Z menej príjemných okolností si častejšie 

spomínam na naše ranné príchody do školy v zimnom období. Cestou do práce sme „upierali“ 

svoje pohľady  na školský komín vo viere, že sa z neho dymí a nebudeme musieť všetci mrznúť. 
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Nečakaným prekvapením bolo pre nás aj jedno ráno, keď sme po príchode do školy našli 

strechu z administratívnej časti ležať v átriu. 

  

Ako by ste porovnali prácu a poslanie učiteľa v dobe, keď ste učili a ako ju vnímate teraz? 

Postavenie učiteľa sa podstatne zmenilo v jeho neprospech. Jeho práca je teraz náročnejšia, 

hlavne v oblasti duševného formovania žiakov, možnosti zaujať ich niečím novým. Deti sú pod 

obrovským vplyvom moderných technológií často „stratené“, nedokážu rozlíšiť pravdu od 

klamstva a to vyvoláva v nich zmätok, neistotu, a tým aj často nevhodné správanie. 

 

Čo vám dala/ čím vás obohatila práce v tejto škole? 

Učiteľské povolanie mi dalo veľa. Hlavne možnosť podieľať sa spolu s rodičmi na formovaní 

detskej duše a na vedomostiach, ktoré sme ako učitelia svojim žiakom sprostredkúvali. Nie 

vždy sme boli celkom úspešní, ale verím, že „semienka“, ktoré sme  do žiakov zasiali, 

v mnohých prípadoch aj vyklíčili.  

 

Máte nejaké rady do života, ktoré by ste našim žiakom poradili?  

Dnešnej generácii mladých sa radí ťažko, lebo mnohí skôr uveria svojim rovesníkom na 

sociálnych sieťach a rôznym „vykladačom pravdy“ ako svojmu rodičovi alebo 

učiteľke/učiteľovi. No aspoň jedno odporúčanie (prianie), nech si všímajú ľudí okolo seba 

a pomôžu tým, ktorí to potrebujú (úsmevom, prihovorením sa, malou pomocou). 

 

 

 

 

Rozhovor s bývalou pani učiteľkou Mgr. Zuzanou Očenášovou,  

ktorá na našej škole pôsobila v rokoch 1991 – 2015 

 

Čo vás viedlo k povolaniu pedagóga? 

Ani neviem. Rada som chodila do školy. Mala som výborných  

spolužiakov aj na ZDŠ, aj na gymnáziu. Bavila ma matematika 

a výtvarná, nemala som vzťah k cudzím jazykom. Vedela som, 

že nechcem sedieť niekde v kancelárii, a tak prišla voľba študovať učiteľstvo.  
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Aké predmety ste učili? 

Vyštudovala som matematiku a fyziku. Fyzika bola náhrada za výtvarnú, keďže kombináciu 

matematika - výtvarná v tom roku neotvárali. Okrem matematiky a fyziky som počas 25 

ročného pôsobenia v Nemeckej učila aj chémiu, výtvarnú výchovu, telesnú výchovu.  

 

Pamätáte si nejakú zaujímavú príhodu zo školských čias?  

Príhoda z mojich študentských čias? Asi pre dnešných študentov nepredstaviteľné. Diplomovú 

prácu som robila z programovania. Počítač veľký ako dnešné vstavané skrine, chodili sme tam 

v bielych plášťoch a papučiach. Štyri hodiny som ťukala do klávesnice, zrazu na 10 sekúnd 

vypadla elektrina a moja práca fuč... Všetko nanovo. Neexistovala žiadna počítačová pamäť, 

len dierne štítky na uloženie dokončenej práce.  

 

Na čo nikdy nezabudnete, aký zážitok vám napadne, keď pomyslíte na našu školu?  

Prvým zážitkom bola škola ako taká. Pre mňa obrovské priestory, netradičné riešenie chodieb. 

A zážitkom bol každý deň pred katedrou. Pred nástupom do Nemeckej som učila na „učňovke,“ 

čiže 15 -18 ročných. A zrazu piataci, šiestaci. Asi som sa s tým vekovým rozdielom dlhšie 

vyrovnávala. 

 

Ako by ste porovnali prácu a poslanie učiteľa v dobe, keď ste učili a ako ju vnímate teraz? 

Poslanie učiteľa sa podľa mňa nezmenilo. Len podmienky práce sa veľmi zmenili. Na začiatku 

mojej učiteľskej kariéry malo slovo učiteľa väčšiu váhu. Dnes je každý druhý pedagógom. 

Napríklad, do postupu operácie doktorovi verejnosť „nekecia,“ do práce učiteľa áno. A niekedy 

je to na škodu žiakov. A samozrejme, s modernou dobou sa zmenilo vybavenie škôl: počítače, 

interaktívne tabule....     

 

Čo vám dala/ čím vás obohatila práce v tejto škole? 

V BB boli pre mňa žiaci dosť anonymní. Prichádzali na internát z polovice Slovenska, v škole 

som s nimi bola cca 6 hodín do týždňa, žiadne spoločné aktivity po vyučovaní. V Nemeckej 

som sa naučila vnímať aj rodinné zázemie žiakov. Tráviť s nimi čas na výletoch, rôznych 

akciách, krúžkoch. Pri mojom štvrťstoročnom pôsobení v Nemeckej som už učila aj deti mojich 

prvých žiakov. Bolo zaujímavé sledovať, akí sú z nich rodičia. Ako niektorí pozabudli, že aj 

oni v škole stvárali pestvá a neboli vždy ukážkoví. Ale to k životu patrí. Prežila som na škole v 

Nemeckej veľkú časť svojho profesijného života, mám tam dobrých priateľov, s ktorými sa 

rada stretávam.  
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Máte nejaké rady do života, ktoré by ste našim žiakom poradili?  

Rady pre žiakov? Nemusíte byť „čistí jednotkári.“  Dôležité je, aby ste si našli  to, čo vás baví 

a rozvíjali sa v tom. Všetko čo sa naučíte, niekedy v živote môžete zúžitkovať. Užívajte si chvíle 

so spolužiakmi, aby ste mali na stretnutiach na čo spomínať. Všetkým prajem krásny šťastný 

život. 

 

 

 

Rozhovor s bývalou pani učiteľkou Mgr. Jankou Štandovou,  

ktorá pôsobila na našej škole v rokoch 1976 – 2012 

 

Čo vás viedlo k povolaniu pedagóga? 

Neviem, čo bolo impulzom k môjmu výberu povolania. Myslím si, že v mojej pamäti zostali 

krásne spomienky na pani učiteľku Čumovú v 2. a 5. ročníku ZDŠ. Na jej vynikajúci prístup 

k nám, žiakom. Možno na môj výber zapôsobilo aj to, že staršia sestra učila na 1. stupni ZDŠ.  

 

Aké predmety ste učili? 

Vyštudovala som na Pedagogickej fakulte v Banskej Bystrici, kombináciu 1.- 4. ZŠ. To som aj 

učila v týchto triedach. Na doplnenie úväzku som niekedy na 2. stupni učila VYV, TSV, ETV.   

 

Pamätáte si nejakú zaujímavú príhodu zo školských čias?  

Zaujímavých príhod v škole je veľké množstvo. Napadla mi príhoda v 1. triede. Jeden žiačik 

bol viac tvrdohlavý a spurný. Uprostred hodiny povedal: „Ja idem domov.“ Nechcela som na 

neho upútať pozornosť, len som povedala: „Dobre tak sa zbaľ.“ On spratal všetko do školskej 

tašky a zostal sedieť v lavici. Po čase všetko vyložil na lavicu a učil sa ďalej. 

 

Na čo nikdy nezabudnete, aký zážitok vám napadne, keď pomyslíte na našu školu?  

Spomienok na moju prácu s deťmi je strašne veľa. Neviem, ktorú z nich by som preferovala 

najviac. Veľmi rada som učila v 1. triede. Je to náročná a zároveň pre mňa prekrásna práca. 

Vždy tie moje prváčence boli plné očakávania. Na ich tvárach, očkách bolo vidieť radosť, túžbu 

i strach. Tam som každý deň videla, čo sme sa naučili, ktoré nové slovo prečítali, napísali. 
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Musím byt vďačná aj rodičom mojich žiakov, ktorí sa deťom venovali, pomáhali mi v mojej 

práci. 

 

Ako by ste porovnali prácu a poslanie učiteľa, v dobe, keď ste učili, a ako ju vnímate teraz?  

Poslanie učiteľa kedysi a dnes si myslím, že je rovnaké – vzdelávať a vychovávať. Zmenili sa 

len podmienky. 

 

Čo vám dala/ čím vás obohatila práce v tejto škole? 

Práca s deťmi ma nabíjala pozitívnou energiou, tvorivosťou a silou prekonávať zlé dni. 

 

Máte nejaké rady do života, ktoré by ste našim žiakom poradili?  

Želám všetkým žiakom, aby boli vytrvalí v učení a plnení si svojich cieľov. Aby sa nikdy 

nevzdávali, vedeli prekonávať všetky prekážky. Nech sú vždy odvážni, tolerantní, usmiati 

a empatickí k okoliu.  

 

 

 

Rozhovor s pani Peťkovou, bývalou dlhoročnou upratovačkou na našej škole 

 

Aká bola vaša práca, mali ste ju radi?  

V tejto škole mám odpracovaných 23 rokov, väčšinou ako upratovačka, ale striedavo aj 

v kuchyni -  všetko, čo bolo treba. Svoju prácu som mala veľmi rada, veď preto som v nej 

zotrvala toľko rokov. 

 

Načo nikdy nezabudnete, aký zážitok vám napadne, keď pomyslíte na našu školu? 

Páčilo sa mi veľmi, že sa nikdy nerobili žiadne rozdiely. Vždy sme spoločne oslavovali, či už 

upratovačky alebo učiteľky. A to bolo najmä zásluhou p. Roštára, ktorý to mal všetko 

zaznamenané. Na nikoho sa nezabudlo! Tak ma vždy napadne ten jeho zoznam na dverách 

v kabinete .😊 

 

Čo vám dala/ čím Vás obohatila práca v tejto škole?  

Predovšetkým priateľstvá, mali sme veľmi dobré vzťahy. Zažili sme spolu veľa veselých 

príhod, na ktoré doteraz rada spomínam. 
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Máte nejaké rady do života, ktoré by ste našim žiakom poradili? 

Úcta k učiteľom aj všetkým zamestnancom a ľuďom vôbec.  

 

 

 

 

Rozhovor s našou bývalou žiačkou Zuzanou Píšiovou (p. učiteľka na 1. stupni ZŠ 

v Brusne), dcéra pani učiteľky Janky Štandovej 

 

Ktorí učitelia zostali u vás nezabudnuteľní?  

Každý jeden učiteľ, ktorý ma učil mi zostal niečím v pamäti. V prvom ročníku moja prvá pani 

učiteľka Vierka Kohútiková, jej krásne rozprávanie, piesne, hra na husle, výlet do Dúbravky... 

Moja mama, ktorá bola v 3. a 4. ročníku zároveň aj mojou pani učiteľkou a musela nás zvládnuť 

v triede 35! (neviem si to ani len predstaviť). Na II. stupni p. učiteľka triedna Hanka Zázrivcová. 

Bola na nás prísna, ale spravodlivá a naučila nás toho veľmi veľa. P. učiteľka Janka Gerová – 

učila nás slovenský a nemecký jazyk. Ja momentálne učím jej vnučku Elinku. P. učiteľ 

Chromek, vedel zaujímavo podať učivo z dejepisu a bola s ním zábava.   

 

Aký najkrajší zážitok/moment sa vám spája s našou školou? 

Tých krásnych zážitkov bolo veľmi veľa, nestačil by na to ani celý tento časopis. Každoročne 

sa v júni dohodneme so svojimi bývalými spolužiakmi, zorganizujeme spoločné stretnutie 

a tam spomíname aj na naše spoločné zážitky, spomíname na našich učiteľov, smejeme sa čo 

všetko sme povyvádzali. Spomínam si, ako som dostala moju prvú poznámku v 1. ročníku. 

Naša p. učiteľka nás, žiakov I.B, poslala poriadiť átrium, pozbierať skaly, smeti, papiere.. Vedľa 

nás bola trieda I.A a my sme namiesto zbierania začali prehadzovať do ich átria najprv smeti, 

a potom aj tie skaly... Samozrejme, aj ony nám to všetko prehadzovali naspäť... Bola to super 

zábava. Až kým... sme jedného spolužiaka trafili skalou a bolo zle! Museli sme si potom 

nastúpiť pred všetkých žiakov, prišiel p. riaditeľ Petrík a strašne nás za to vyhanbil. No 

najhoršie bolo, keď som zistila, že som tam jediné dievča medzi chlapcami. Tak bola prvá 

poznámka. Ale dnes už na to spomínam s úsmevom. 
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Kedy sa u vás prelomila túžba po vašom povolaní učiteľky? 

Ešte ako malá som sa veľmi rada hrávala na školu. Pamätám si, keď ma moja mama, tiež 

učiteľka, vzala ako škôlkarku do svojej triedy a ja som sa tam mohla hrať. Tiež si pamätám 

z detstva, ako sme našej mame pomáhali doma niečo pre deti nakresliť, vyrobiť nejakú 

pomôcku na vyučovanie alebo sa len tak pozerať, ako opravuje žiacke práce. Možno to boli 

práve tieto okamihy, ktoré ma posunuli k tomu, aby som sa stala aj ja učiteľkou. A som naozaj 

veľmi rada, pretože toto povolanie zbožňujem a práca s deťmi ma napĺňa, baví, omladzuje, 

spestruje život. 

  

Čo by ste odkázali dnešným žiakom? 

Deti majú v dnešnej modernej, ale uponáhľanej dobe veľa možností, určite viac ako my, keď 

sme boli ešte žiaci. Samozrejme, ťažké to majú v tom, aby si vedeli správne vybrať z toho 

množstva, čo sa im ponúka. Poradila by som im, aby boli vytrvalí v tom, čo ich naozaj baví. Či 

je to už nejaký šport, spev, hra na hudobný nástroj, učenie sa cudzieho jazyka... Lebo všimla 

som si, že sa veľmi rýchlo vzdávajú už pri prvej prekážke, neúspechu. A zvládnuť sa dá všetko, 

len treba chcieť. Deťom z našej „nemečianskej“ školy prajem, nech sa im vo všetkom darí, nech 

sú múdre, rozvážne, slušné, vďačné, nech si vážia svojich učiteľov a nech nezabudnú na svoju 

prvú základnú školu, ktorá ich pripravených odštartuje ďalej do života. 

 

 

 

Rozhovor s bývalým žiakom našej školy Martinom Lokšom,  

vyštudovaným učiteľom slovenského jazyka a dejepisu 

 

Ktoré predmety ste mali najradšej?  

Najradšej som mal asi výtvarnú výchovu, pretože odmala som rád kreslil. Bola to pre mňa taká 

oddychová hodina. Tiež dejepis, ktorý som neskôr študoval aj na vysokej škole. A slovenčinu 

asi preto, lebo mi nerobila problémy. 

 

Aký najkrajší zážitok/moment sa vám spája s našou školou? 

Na nejaké zvláštne zážitky si veľmi nespomínam. Skôr to boli učitelia, ktorých som si všímal, 

keďže som bol asi dosť pozorným žiakom. A najradšej som mal akcie mimo bežného 

vyučovania, ako boli branné cvičenia, výlety, exkurzie alebo nacvičovania programov na 
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školské vianočné akadémie, ktoré sme vtedy volali stromkové slávnosti. Ale tak to vnímala asi 

prevažná väčšina detí. 

 

Ktorí učitelia zostali u vás nezabudnuteľní? 

Na učiteľov, ktorí ma učili, si dosť dobre pamätám. V prvom rade musím spomenúť triednu 

učiteľku Annu Zázrivcovú, ktorá nás učila zemepis, prírodopis a pestovateľské práce. Bola 

autoritou, ktorú rešpektovali aj najväčší „grázli.“ Myslím si, že ju pozitívne vnímali všetci 

spolužiaci, aj preto, že mala zmysel pre humor. Vzťah učiteľov k žiakom bol v tom období 

autoritatívnejší ako dnes. Ale ja osobne som našu triednu vnímal tak, že jej na nás záleží. Mal 

som ju rád a vždy som sa s ňou aj po rokoch s radosťou pozhováral. Žiaľ, vlani zomrela. Keď 

sme boli asi v 7. ročníku, prišla do nemečianskej školy Viera Benková z Banskej Bystrice. V 

našej triede učila matematiku, fyziku aj chémiu. Pamätám si, ako som na nej obdivoval jej 

snahu vysvetľovať učivo tak, aby ho pochopili všetci žiaci. Vyžarovala určité fluidum, ktoré na 

mňa silno pôsobilo – bolo to v období našej puberty. Asi aj ona spôsobila, že som si potom 

podal prihlášku na gymnázium s cieľom pokračovať v štúdiu učiteľským smerom. 

          

Kedy sa u vás prelomila túžba po povolaní učiteľa? 

Ako som spomínal, o učiteľskom povolaní som uvažoval už na základnej škole. Veľmi ma však 

lákala vedecká dráha, zaujímala ma etnografia, ľudová kultúra a tradície. V tomto smere ma ale 

veľmi nemal kto podporiť. Moji rodičia si nevedeli predstaviť, ako by som sa v tomto odbore 

mohol zamestnať, takže ma nasmerovali na učiteľskú dráhu. Aby som si vraj folklór a tradície 

nechal ako koníček. Vybral som si slovenský jazyk a históriu, ktoré mali – podľa mňa – k tejto 

oblasti najbližšie. Všetkým týmto odborom sa venujem dodnes, aj keď momentálne neučím. 

 

Čo by ste odkázali dnešným žiakom? 

Čo by som chcel odkázať dnešným žiakom? Bolo by toho veľa, dala by sa o tom napísať kniha. 

Tak vyberiem aspoň pár vecí, ktoré mi napadnú. V prvom rade ma mrzí, aký škodlivý vplyv na 

ľudí – aj na tých mladých – majú hlúposti, ktoré sa šíria na sociálnych sieťach. Nemyslím to 

tak, že celý obsah je škodlivý, to vôbec nie. Ale prostredníctvom negatívnych emócií, ktoré sú, 

žiaľ, príťažlivejšie ako tie pozitívne, sa k nám dostáva veľa nepravdivých informácií, ktoré sa 

tvária ako pravdivé a seriózne. Verí im aj mnoho dospelých, pretože fungujú podobne ako 

klebety. Čím pikantnejšia a ohurujúcejšia, tým rýchlejšie sa šíri. Treba si uvedomiť, že 

Facebook a iné sociálne siete nie sú spoľahlivým zdrojom informácií o tom, ako funguje svet 

a život okolo nás. Dôležité je klásť si stále otázku, čo je dobré a čo zlé. A veriť ľuďom, ktorí sa 
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vyznajú. Ďalej by som bol rád, keby si deti všímali starších ľudí vo svojom okolí, najmä tých, 

ktorých majú rady, napríklad starých rodičov. Môžu im odovzdať veľa skúseností aj zručností, 

ktoré sa im v praktickom živote zídu. Napokon všetkým žiakom školy v Nemeckej prajem, aby 

kráčali za svojím cieľom a aby mali vždy pri sebe niekoho, kto ich podporí a posunie správnym 

smerom. 

 

 

 

Rozhovor s Branislavom Skladaným, bývalým žiakom,  

dlhoročným reprezentantom a nahrávačom vo volejbale, nielen na Slovensku 

 

Ktoré predmety ste mali najradšej? 

Najradšej som mal telesnú výchovu a matematiku. 

 

Aký najkrajší zážitok/moment sa vám spája s našou školou? 

Keď ma pán učiteľ Chromek vybral na volejbalový turnaj, ktorý sa 

uskutočnil v Trnave (Kalokagatia). Zúčastnili  sa družstvá  z celého  

Slovenska a nám sa tento turnaj podaril vyhrať. 

 

Ktorí učitelia zostali u vás nezabudnuteľní? 

Pani učiteľka Klimeková – triedna učiteľka, pán učiteľ Chromek. 

 

Kedy sa u vás prelomila túžba po športe? 

Odmalička som hrával futbal a volejbal. V zime hokej s chlapcami z dediny. Bolo to krásne 

obdobie. Žiadny internet, mobil. Išli sme na ulicu a hralo sa. Pre volejbal som sa rozhodol v 6. 

– 7. ročníku, keď naši muži, Petrochema Dubová, hrávali o medaily. Chodil som pozerať na 

tréningy, podávať lopty, nevynechal som žiadny zápas. Myslím si, že keby som nemal túto 

možnosť, tak by som to s volejbalom ďaleko nedotiahol. 

 

Čo by ste odkázali dnešným žiakom? 

Môj odkaz pre žiakov je jednoduchý. Robte to, čo vás baví a výsledok sa dostaví. Každé dieťa 

má mať v živote cieľ, kde to chce dotiahnuť a ísť si za tým. Trénujem deti volejbal v Dolnom 

Kubíne a viem zo skúsenosti, že je len málo takých, čo sa im to podarí, lebo príde prvá prekážka 
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a sny sa rozplynú. Prekonanie prekážky (zlyhania)  je najlepšia škola pre život, ktoré deti môžu 

dostať. Postaviť sa a ísť znova. Jedine tak dostane dieťa sebavedomie a zistí či na to má alebo 

nie. 

 

 

 

Rozhovor s bývalým žiakom Andrejom Čreppom,  

v súčasnosti pôsobí v Bratislave ako advokát 

 

Ktoré predmety ste mali najradšej?  

Dejepis, zemepis a telesnú výchovu.   

 

Aký najkrajší zážitok/moment sa vám spája s našou školou? 

Je ich veľa a je ťažké vybrať ten najkrajší. Univerzálne asi posledný deň školského roka pred 

začiatkom letných prázdnin 😊  

 

Ktorí učitelia zostali u vás nezabudnuteľní? 

Jednoznačne pán učiteľ Rudolf Chromek, ktorý bol na druhom stupni  našim triednym 

učiteľom. Učil nás slovenský jazyk, dejepis a telesnú výchovu. Ďalej to bola pani učiteľka 

Zuzana Očenášová, ktorá nás učila matematiku, fyziku a chémiu.  

 

Kedy sa u vás prelomila túžba po vašom povolaní právnika?  

Počas štúdia na gymnáziu. Aj keď som veľmi chcel, nikdy som nevynikal v prírodných vedách. 

Inklinoval som skôr k dejepisu a humanitným vedám. Na náuke o spoločnosti sme sa čiastočne 

venovali základom práva a celkom ma to chytilo. Povedal som si, že je to zároveň praktický 

smer, takže s hľadaním zamestnania by nemal byť problém. Svoju úlohu zohrali aj určité naivné 

predstavy o tom, čo je náplňou práce právnikov, ktoré som získal zo seriálov a filmov.  

 

Čo by ste odkázali dnešným žiakom? 

Aby sa venovali tomu, čo ich naozaj baví a nie tomu, čo od nich chce a očakáva okolie a vždy  

sa v tom snažili zlepšovať. Nie je všetko o známkach a učení, dôležité je tiež rozvíjať vzťahy      

s priateľmi, rodinou a navzájom si pomáhať.          
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Rozhovor s bývalým žiakom Erikom Hanzenom,  

v súčasnosti pôsobí ako kňaz v Želovciach 

 

Ktoré predmety ste mali najradšej? 

Prírodopis a zemepis, teraz sa už volá geografia. 

 

Aký najkrajší zážitok/moment sa vám spája s našou školou? 

Zážitkov je veľmi veľa a často si ich pripomínam a aj spomínam. Učím aj ja v školách a snažím 

sa aj cez svoje zážitky pochopiť mladých. 

 

Ktorí učitelia zostali u vás nezabudnuteľní? 

Triedna učiteľka Milka Uhláriková a Renátka Klimeková. Učiteľ Rudolf Chromek, Mária 

Skladaná, Anna Zazrivcová a aj Zuzana Očenášová. A na prvom stupni naša triedna Janka 

Štandová. Mám s nimi asi najviac spomienok a som im veľmi vďačný za všetko, čo pre mňa aj 

pre mojich spolužiakov spravili. S nimi mám asi najviac zážitkov a najviac spomienok. 

 

Kedy sa u vás prelomila túžba po vašom povolaní kňaza? 

To keď som bol miništrant, asi okolo 4 rokov som mal. Potom to utíchlo a definitívne som sa 

rozhodol, keď som mal 16 rokov. 

 

Čo by ste odkázali dnešným žiakom? 

Aby sa nebáli ísť dopredu za svojimi túžbami a cieľmi. Aby spoznali, aké majú talenty v sebe 

a rozvíjali ich v spolupráci s rodičmi a s nami učiteľmi . Nech sa neboja byť na seba nároční a 

k ľudom ľudskí. Je v nich veľký potenciál, len ho treba objaviť. 

 

50 dobrých rokov je za nami. Všetci zo srdca škole želáme ešte veľa, veľa dobrých rokov, veľa 

úspešných krokov a najmä veľa dobrých pedagógov a žiakov, pretože škola v nás všetkých 

zanecháva nezabudnuteľný odkaz... 
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            Pár prianí našej jubilujúcej škole od našich šikovných žiakov 

 

V roku 1972 vznikla táto škola na to, aby vzdelávala deti. Už 50 rokov sem chodia deti od 

prvého ročníka až po deviaty. Učí ich a sprevádza ich detstvom. Veľa bývalých žiakov má na 

ňu pekné spomienky a vďačia jej za to, čo ich naučila. Darí sa jej to a dúfam, že sa jej bude 

dariť aj naďalej. Takže prajem tejto škole, aby tu bola ešte aspoň ďalších 50 rokov. (Linda 

Chromeková, 8. A). 

 

50 rokov je už veľa. Naučila si ma písať, čítať aj počítať. Mám tu aj dobré spomienky 

s kamarátmi, ale aj tie zlé, hlavne z písomiek. Ukryla si nás pod svoju strechu. Mám ťa rád 

a budem si na teba spomínať, keď na strednej budem rozmýšľať. Ďakujem Ti za všetky dobré 

chvíle. (Šimon Šesták, 8. A) 

 

Naša škola je veľmi múdra. Písať, čítať, počítať nás naučila.. Má veľmi rada žiakov, ktorí majú 

radi učenie. Naučí ťa rôzne jazyky. Aké? Ľahko sa dozvieš, stačí do nej chodiť často. Je síce 

staručká ako naše babky, no zažijeme s ňou aj veľké žarty. Keď si na ňu pomyslíš, spomenieš si 

na svoje detstvo. Prajem teda našej škole, aby vydržala ďalších 50 rokov, preto sa k nej 

správajme s úctou. (Samuel Kotľár, 8. A) 

 

Milá škola! Prajem Ti, aby si bola ešte dlho s nami a aby Ťa nikto neničil a nepísal na steny. 

Ďakujem, že nám dávaš priestor na učenie, a že si to doposiaľ s nami všetkými vydržala už 50 

rokov. To je veľmi veľa. S radosťou spomínam na všetky zážitky, ktoré sme v tebe zažili. 

Niektoré boli smutné, niektoré veselé a aj vtipné. Ďakujem Ti za všetko. Tvoja Sofi Ťažká (5.A) 

  

Milá škola, prajem Ti, aby si bola s nami ešte dlhé roky. Nech si taká aká si, lebo takú Ťa majú 

radi všetci žiaci. Mám Ťa rada. Si veľmi dobrá škola. Prajem Ti, aby si mala veľa peňazí na 

tvoju modernizáciu. Aby si mala veľa dobrých žiakov, ktorí Ťa budú chrániť. Nech Ťa všetci 

milujú. Tvoja žiačka Alžbetka Petríková, (5.A) 

 

Milá škola, prajem Ti, aby Ťa nikto neničil, aby Ťa nikto nešpinil. Nech Ťa neohovárajú a aby 

si ešte veľa rokov stála a svoju múdrosť rozdávala. Praje Tvoj žiak Maťo Petrík, (5.A) 
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Milá škola! Prajem Ti, aby si dlho vydržala, žiaci nech Ťa majú radi. Ty pre nás veľa znamenáš. 

Múdrosť z Teba ide. Ďakujeme, že si tu pre nás. Mám Ťa veľmi rada. S pozdravom Lívia 

Ďurtová, (5.A) 

 

Milá škola! Prajem Ti, aby si nám čo najdlhšie vydržala. Aby si bola taká pekná a veľká ako 

doteraz. Nech každý deň na teba slniečko svieti. Nech Ťa rady majú deti, rodičia, učitelia 

a jednoducho všetci. Veľmi veľa vedomostí si nám už dala a za to Ti veľmi pekne ďakujem. 

Sárka Šalkovská, (5.A) 

 

Milá moja škola! Prajem Ti, aby si tu s nami dlho bola. Aby si tu vydržala a nech ešte odučíš 

veľa tried. Mám ťa rád, tvoj žiak Samko Pavlík, (5. A) 
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